聖公會曾肇添中學 「申請自行分配中一學位」[2025 年 9 月入學]

學校及課程簡介

- (一) 本校由香港聖公會港澳教區於 1978 年創辦,乃政府資助之英文文法中學。本校以「智、毅、健、群」為校訓,遵從基督精神,注重德、智、體、群、美、靈六育之均衡發展,致力提供優質教育,培育學生全人成長,貢獻社會,榮神益人。本校校風純樸,致力培育同學自律、守禮、守規的精神。為了關顧各級同學的需要,輔導組設計多元化的活動,並以訓輔合一的精神協助同學解決成長中遇到的困難。本校共有四十多個學會,鼓勵同學參與不同性質的課外活動,從而發展潛能,訓練領導才能;同時亦推行中一「一人一運動」、中二「一人一藝術」及中三「一人一服務」,培養同學運動及體藝的興趣和習慣,並透過義工服務,教導同學回饋社會。本校設施完備,設有樓底高達兩層的有蓋排球場、學生活動室、小聖堂、多媒體電腦室及科研創新中心等。此外,曾永馨演講廳設有先進的音響及電腦設備,為同學提供一個嶄新的授課、表演及直播校園電視的場地,成為他們發揮所長的平台。
- (二) 現行班級結構為中一至中六各五班。
- (三)初中(中一至中三)課程架構銳意提升同學的英語能力,為同學在修讀高中課程前奠下基礎。除了英國語文、中國語文、普通話及中國歷史按指定語文授課外,其他中一科目的教學語言安排如下: 以英文授課科目:數學、科學、歷史、地理、電腦、視覺藝術、音樂、體育、工藝、家政。 以中文授課科目:公民、經濟與社會科、宗教教育。
- (四)同學在升讀高中(中四至中六)時除了必修中文、英文、數學和公民與社會發展科外,還可透過選科修讀不同的文、理及商科課程組合。同學將在中六時參加「香港中學文憑考試」以符合本港大學的入學資格。

申請辦法

- (五) 申請人可於 2024 年 12 月 3 日至 2025 年 1 月 16 日期間經本校網址(https://www.skhtst.edu.hk))下載報名表格·或於上述日子辦公時間#內親臨本校索取報名表格·並於 2025 年 1 月 2 日至 2025 年 1 月 16 日期間·將填妥的報名表格連同教育局申請表格、小學四、五及六年級成績表副本 * 以及貼上足夠面值郵票的回郵信封乙個交回本校。根據教育局指引·申請人須出示身份證明文件(例如出世紙、身份證、護照)正本以便核實資料。申請人不需向本校額外提供由小學發出的推薦信。(所有遞交本校之申請表、文件或證件副本及回郵信封,不論取錄與否,一概不獲退還。)
- (六) 本校中一自行分配學額為 **50** 名。請注意學生只可以向**不多於兩所**列於〈申請中一自行分配學位手冊〉 內的中學遞交申請。
- (七) 面試:本校將於 2025 年 2 月 28 日透過電郵及郵遞方式發出面試通知書予<u>所有</u>申請人‧面試日期訂於 2025 年 3 月 8 日(星期六) [★]舉行‧屆時將以小組形式分別進行中文(廣東話)及英文面試。
- (八) 收生準則: 1. 教育局提供的「學生成績次第名單」 60%

2. 面試表現 30%

- 3. 學業、品行、課外活動和服務方面的表現 10%
- (九) 遴選結果:本校將於 2025 年 3 月 31 日以郵遞方式及電話通知獲正取資格的 50 位學生及其家長。根據教育局指引,有關的通知安排不包括備取及落選學生,亦非正式的派位結果,家長毋須就通知作任何回應,而中學亦不得公佈遴選結果,故家長無須致電本校查詢。未獲正取資格的申請人,仍可在「統一派位」階段申請入讀本校。所有申請人之正式中一派位結果將於「中學學位分配放榜日」(2025 年 7 月 8 日)經教育局統一公佈。獲本校取錄者須按教育局公佈之辦法辦理入學註冊手續。

本校校務處辦公時間為: 星期一至五 上午 9 時至下午 5 時

星期六 上午 9 時至下午 12 時 30 分

星期日及公眾假期 休息

^{*} 申請人亦可透過教育局「中一派位電子平台」遞交申請並上載上述相關文件。遞交的所有副本須為 A4 尺寸。 ☆如教育局宣佈中、小學停課,面試將順延至 2025 年 3 月 15 日(星期六)舉行。

S.K.H. TSANG SHIU TIM SECONDARY SCHOOL

Application for Secondary One Discretionary Places [September 2025 Admissions]

Introduction of the School and Curriculum

- Sheng Kung Hui Tsang Shiu Tim Secondary School (SKHTSTSS) was founded in September 1978 by Sheng Kung Hui (Anglican), Diocese of Hong Kong and Macao. It is an English medium grammar school subsidised by the Government of the Hong Kong Special Administrative Region. 'Wisdom, Perseverance, Health and Gregariousness' is the school motto. In the Christian spirit, the school has set as its mission the all-round development of our students, providing a broad spectrum of colourful learning experiences to ensure students' growth in morality, wisdom, sportsmanship, social maturity, aesthetics and spirituality. Under teachers' loving guidance, our students develop creativity, positive values, abilities in life-long learning, global perspectives and commitment to society. The Counselling Committee organises a wide range of activities and leadership training programmes to cater for the different needs of our students, nurturing them into morally upright individuals with a fine tradition of self-discipline, courtesy and compliance with the regulations. A whole-school counselling approach is adopted to help students overcome problems during their growth. About 40 clubs offer students a range of extra-curricular activities to meet their needs and interests, develop their potential and hone their leadership skills. The 'S.1 One-Sport-Each Scheme', 'S.2 One-Art-Each Scheme' and 'S.3 One-Service-Each Scheme' are organised to cultivate students' life-long interest and habits in various disciplines of sports, arts and volunteer service with social awareness. The array of exceptional facilities including a covered playground with a two-storey high volleyball court, a student activity centre, a chapel, multi-media learning centres and the STEM & Innovation Centre fitted with the latest technological devices attests to the school's vision to provide students with a well-rounded education. Tsang Wing Hing Lecture Theatre equipped with state-of-the-art digital sound and lighting systems caters for academic lectures, artistic performances and live broadcasts of Campus TV programmes and engages students in exploring their creativity. The cheerful and colourful school environment inspires staff and students to grow in the Christian spirit of love and care.
- (2) Under the current class structure, there are 5 classes in each level of Secondary 1-6.
- (3) The school strives to enhance our students' English proficiency to build a strong foundation for their senior secondary studies. With the exception of English Language, Chinese Language, Putonghua and Chinese History, which are taught in the medium stipulated, the medium of instruction for the other S.1 subjects is as follows:

Subjects taught in English: Mathematics, Science, History, Geography, Computer Literacy, Visual Arts, Music, Physical Education,

Design & Technology, Home Economics.

Subjects taught in Chinese: Citizenship, Economics and Society, Religious Education.

(4) Students who progress to the senior secondary levels (S.4-S.6) take compulsory core subjects of English Language, Chinese Language, Mathematics, and Citizenship and Social Development, in addition to the electives taken from the various subject combinations of arts, science and business programmes. Students will sit the HKDSE examinations on graduation in order to fulfil the admission requirements of local universities.

Application Details

- (5) From 3 December 2024 till 16 January 2025, applicants can download an application form from the school's website (https://www.skhtst.edu.hk) or get the form at the school's reception counter during office hours#. All completed application forms must be submitted to the school between 2 January 2025 and 16 January 2025 together with the EDB's application form, photocopies of Primary 4, 5 & 6 school reports* and ONE stamped self-addressed envelope bearing sufficient postage. In accordance with the EDB's instructions, applicants should present the original of the student's identification document (e.g. birth certificate, identity card, passport, etc.) for verification purposes. The school does not require applicants to provide recommendation letters from their primary schools. (Whether the application is successful or not, submitted items will not be returned.)
- (6) There are **50** Secondary 1 discretionary places in this school. Each applicant may apply to **not more than two secondary schools** listed in the "Handbook for Application for Secondary 1 Discretionary Places".
- (7) Interviews

The school will send out interview invitations to <u>all</u> applicants by email and letter on **28 February 2025**. Each applicant will have to attend group interviews conducted in Cantonese and English. The interview date is **8 March 2025 (Sat.)**[†].

(8) Admission Criteria and Weightings: a. position in EDB's 'Rank Order List': 60%

b. performance in interviews: 30%
c. academic results, conduct, ECA & service: 10%

(9) Release of Results:

The school will notify parents of the 50 successful applicants of their children's inclusion in the Successful Lists for Discretionary Places (DP) on 31 March 2025 by mail and phone. These notification arrangements are not applicable to reserve and unsuccessful applicants, nor are the notifications the allocation results. According to EDB instructions, the school should not answer parents' enquiries about their children's application results. Parents of applicants included in the Successful Lists of DP do not need to reply to the notifications nor confirm their acceptance of the DP offered. Students not offered a discretionary place can still apply for the school at the SSPA CA Stage. The results of both DP and CA will be released on 8 July 2025 by the EDB. Applicants allocated a place to the school should follow the EDB's instructions on registration.

School office hours: Monday – Friday 9:00 a.m. – 5:00 p.m.

Saturday 9:00 a.m. – 12:30 p.m.

Sunday & public holidays Closed

^{*} Applicants can submit the application forms and relevant documents via the SSPA e-Platform. All photocopies should be in A4 size.

hn case of public announcement by the EDB that all classes are to be suspended, the interviews will be postponed to 15 March 2025 (Sat.).



S.K.H. TSANG SHIU TIM SECONDARY SCHOOL 聖公會曾肇添中學

Office use only 校務處專用

File No.存檔編號:_____

Application Form for Secondary One Discretionary Places [September 2025 Admissions]

中一自行分配學位申請表[2025年9月入學]

Note: This application form must be submitted to the school during office hours **between 2 Jan. 2025 and 16 Jan. 2025**. 註:本表格須於 **2025 年 1 月 2 日至 2025 年 1 月 16** 日期間於辦公時間內交回本校。

Part I Applicant's Particulars 申請學生資料						
Student Reference No. 學生編號 Photo						
Name in English 英文姓名		相 - 片				
Name in Chinese 中文姓名		· · · · · · · · · · · · · · · · · · ·				
Gender 性別	Age 年龄					
Date of Birth 出生日期	Place of Birth 出生地點					
*H.K.I.D. Card No. / Birth Certificate No. *香港身份證號碼/出生證明書號碼						
Home Address 住址						
Name of *Parent / Guardian *家長/監護人姓名						
Relationship with Student 與該生關係						
Daytime Contact Telephone No. 日間聯絡電話 (1) (2)						
Contact Email Address 聯絡電郵地址						
Part II Academic Performa	nce 學業成績					
Name of Present School 現就讀之學校						

Academic Results & Conduct 成績及操行

	P.4 Final Exam Results	P.5 Final Exam Results	#P.6 1st Term Test/ Exam Results
	四年級期終試成績	五年級期終試成績	#六年級上學期測驗/考試成績
Position in class / Total no. of students in class (if any) 全班名次/全班人數(如有)	1	1	1
Position in class level / Total no. of students in class level (if any) 全級名次/全級人數(如有)	1	1	1
Conduct 操行			

^{*} Delete where appropriate. 請刪去不適用者。

[#] Can be submitted later if not available at time of application. 如遞交申請時未能提供,可於稍後補交。

Part III Competitions, Extra-Curricular Activities and Service (After September 2023) 比賽、課外活動及服務(2023 年 9 月後)

- Please avoid repetition of information in sections (a) to (e). 請避免於(a)至(e)項重複填寫相同資料。
- List no more than 5 items for each category. 各類別最多填寫五項。
- Copies of supporting documents (if any) should be arranged in the following order. 請依填寫次序提交證明文件副本(如有)。

Outstanding Achievement 傑出成就		Name of Competition / Activity / Service 比賽、活動或服務名稱	Year of participation 參加年份	Grade Level 年級
(a)	Competitions Joined and Awards Gained Outside School 校外比賽及獲得獎項	* Individual / School Team / Others (please specify) *個人/校隊/其他(請註明)		*P.5 小五 /P.6 小六
	权外比賽及援付突填	* Individual / School Team / Others (please specify) *個人/校隊/其他(請註明)		* P.5 小五 / P.6 小六
		* Individual / School Team / Others (please specify) *個人/校隊/其他(請註明)		*P.5 小五 /P.6 小六
		* Individual / School Team / Others (please specify) *個人/校隊/其他(請註明)		*P.5 小五 /P.6 小六
		* Individual / School Team / Others (please specify) *個人/校隊/其他(請註明)		*P.5 小五 /P.6 小六
(b)	Members of School Teams			* P.5 小五 / P.6 小六
	校隊成員			* P.5 小五 / P.6 小六
				* P.5 小五 / P.6 小六
				* P.5 小五 / P.6 小六
()	1 1 1 5 %			* P.5 小五 / P.6 小六
(c)	Leadership Positions and Service			* P.5 小五 / P.6 小六
	領袖崗位及服務			* P.5 小五 / P.6 小六
				* P.5 小五 / P.6 小六
				* P.5 小五 / P.6 小六
(d)	Academic Certificates			*P.5 小五 /P.6 小六
(4)	學術類證書			*P.5 小五 /P.6 小六
				*P.5 小五 /P.6 小六
				*P.5 小五 /P.6 小六
				*P.5 小五 /P.6 小六
(e)	Other Competitions and Special Talents 其他比賽及專長			*P.5 小五 /P.6 小六 *P.5 小五 /P.6 小六
				*P.5 小五 /P.6 小六
				*P.5 小五 / P.6 小六
				*P.5 小五 /P.6 小六
	alata whara annranriata 🛨	mil 上 丁 · · · · · · · · · · · · · · · · · ·		*P.5 小五 /P.6 小六

^{*}Delete where appropriate. 請刪去不適用者。

** Personal Information Collection Statement **

Purpose of Collection

The personal data provided by means of this Form will be used by this school for processing applications for Secondary One Discretionary Places only. The provision of personal data by means of this Form is voluntary. However, if inadequate or inaccurate data is provided, we may not be able to process the application for such a purpose.

Classes of Transferees

Where necessary, the particulars submitted may be provided to the Education Bureau for the purpose of the aforesaid application.

Access to Personal Data

You have a right to request access to, and to request the correction of, the personal data you supplied in accordance with the provisions of the Personal Data (Privacy) Ordinance. Such requests should be made in writing to the school office. However, all the personal data of all applicants will be eliminated after the process of application has been completed.

** 個人資料收集聲明 **

資料用途

在此表格內所填報的個人資料,只供本校作遴選「申請自行分配中一學位」之用。在此表格所提供個人資料純屬自願。然而,如果沒有提供足夠和正確的資料,本校可能無法處理是次申請。

資料轉介

在此表格所提供的個人資料,本校可能會把資料提供給教育局作為上述申請之用。

索閱個人資料

根據個人資料(私隱)條例內所載的條款,你有權向校方要求索閱及修訂所提供的個人資料。該等要求應以書面向本校提出。惟所有資料將於「申請中一自行分配學位」所有程序完成後銷毀。

Signature of Parent / Guardian 申請家長/監護人簽署 : Name of Parent / Guardian 申請家長/監護人姓名 :	Date 日期:
Please fill in the following contact details for future	correspondence 請填寫以下資料方便日後通訊
Applicant's Chinese Name 申請學生中文姓名 Applicant's English Name 申請學生英文姓名 Mailing Address 通訊地址	
Applicant's Chinese Name 申請學生中文姓名 Applicant's English Name 申請學生英文姓名 Mailing Address 通訊地址	